

反应堆工程

套管式双面加热蒸汽发生器的热工水力分析

樊普^{1,2}, 秋穗正^{1,2}, 苟军利², 贾斗南^{1,2}

1.西安交通大学 动力工程与多相流国家重点实验室, 陕西 西安 710049 2.西安交通大学 核能科学与工程系,

收稿日期 2005-6-14 修回日期 2005-9-20 网络版发布日期: 2007-1-25

摘要 为研究套管式双面加热蒸汽发生器在稳态和瞬态过程中的热工水力特性, 建立了描述蒸汽发生器物理现象的一维均匀流数学模型。应用该模型, 开发了可计算稳态和瞬态工况下一回路和二回路冷却剂温度场、焓场的直流蒸汽发生器热工水力程序。计算结果对直流蒸汽发生器结构设计、运行具有指导意义。

关键词 [蒸汽发生器](#) [热工水力特性](#) [瞬态](#) [两相流](#)

分类号 [TL33](#)

Thermal Hydraulics Analysis of Steam Generator Heated Bilaterally

FAN Pu^{1,2}, QIU Sui-zheng^{1,2}, GOU Jun-li², JIA Dou-nan^{1,2}

1.State Key Laboratory of Multi phase Flow on Power Engineering, Xi'an Jiaotong University, Xi'an 710049, China;

2.Department of Nuclear Engineering, Xi'an Jiaotong University, Xi'an 710049, China

Abstract In order to investigate the thermal hydraulic characteristics of the steam generator heated bilaterally during steady state and transient process, a mathematical model to formulate the physical phenomena in the steam generator is established. It is a one-dimension, homogenous flow model. According to the established model, the code to predict the thermal hydraulics characteristics of steam generator was developed. It can calculate the steady state and transient enthalpy fields, temperature fields of primary coolant and secondary fluid, wall temperature of inner and outer tube etc. The calculation results are analyzed and the results have important meanings to the structure design, steady-state and transient state safe operation of steam generator.

Key words [steam generator](#) [thermal hydraulics](#) [transient](#) [two-phase flow](#)

DOI

通讯作者

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [\[PDF全文\]\(662KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含“蒸汽发生器”的 相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章

- [樊普](#)
- [nbsp](#)
- [秋穗正](#)
- [nbsp](#)
- [苟军利](#)
- [nbsp](#)
- [贾斗南](#)